

Mr. Baldwin moved,—that the Criteria used by the Committee in its review of statutory instruments be reported to both Houses of Parliament for approval.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Baldwin moved,—that the Committee report to both Houses of Parliament, as follows:

In relation to its permanent reference, section 26 of the Statutory Instruments Act, 1970-71-72, c. 38, your Committee recommends that it be given the authority to conduct a comprehensive study of the means by which Parliament can better oversee the government regulatory process and in particular to enquire into and report upon:

1. the appropriate principles and practices to be observed,
 - (a) in the drafting of powers enabling delegates of Parliament to make subordinate laws;
 - (b) in the enactment of statutory instruments;
 - (c) in the use of executive regulation—including delegated powers and subordinate laws; and
 - (d) in the manner in which parliamentary control should be effected in respect of the same.

2. the role, functions and powers of the Standing Joint Committee on Regulations and Other Statutory Instruments.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

It was agreed,—that the matter of the establishment of a Sub-Committee to consider the Order of Reference being sought by the Committee be referred to the Sub-Committee on Agenda and Procedure.

It was agreed,—that the Criteria the Committee will use in its review of statutory instruments and the Committee's request for authority to conduct a comprehensive study of the regulatory process be included in one report for submission to both Houses of Parliament.

The Committee considered:

SOR/78-662—Ontario Fishery—Regulations, amendment

SOR/78-719—New Brunswick Fishery—Regulations, amendment

SOR/78-796—Pacific Commercial Salmon Fishery—Regulations, amendment

SOR/79-352—New Brunswick Fishery—Regulations, amendment

Counsel to the Committee answered questions

It was agreed,—that Counsel to the Committee correspond further with the Instruments Officer of the Department of Fisheries and Oceans with respect to certain comments by the Committee.

The Joint Chairman authorized that certain correspondence and comments by Counsel to the Committee be printed *in extenso* in the evidence of this day's meeting.

It was agreed,—that a briefing session on the Committee's manner of proceeding with respect to the review of statutory instruments, be arranged for Tuesday evening, November 20, 1979.

M. Baldwin propose,—Que les critères utilisés par le Comité pour la révision des textes réglementaires soient soumis aux deux Chambres du Parlement pour approbation.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

M. Baldwin propose,—Que le Comité fasse rapport aux deux Chambres du Parlement comme suit:

En ce qui concerne son ordre de renvoi permanent, article 26 de la Loi sur les textes réglementaires, 1970-71-72, c. 38, votre comité recommande qu'il soit chargé de mener une étude complète des moyens par lesquels le Parlement peut mieux contrôler le processus de réglementation du gouvernement, et tout particulièrement d'examiner

1. les principes et les pratiques à observer,
 - a) dans la rédaction des pouvoirs habilitant des délégués du Parlement à formuler des lois secondaires;
 - b) dans l'adoption des textes réglementaires;
 - c) dans l'utilisation des dispositions réglementaires, y compris les pouvoirs délégués et les lois secondaires; et
 - d) dans l'exercice du contrôle parlementaire à cet égard,

2. le rôle, les tâches et les pouvoirs du Comité mixte permanent des règlements et autres textes réglementaires.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

Il est convenu,—Que la question de l'établissement d'un sous-comité chargé d'étudier l'ordre de renvoi que le Comité tente d'obtenir, soit renvoyé au Sous-comité du programme et de la procédure.

Il est convenu,—Que les critères que le Comité utilisera dans sa révision des textes parlementaires et la demande du Comité en vue d'obtenir le pouvoir de mener une étude complète du processus de réglementation figurent dans un rapport présenté aux deux Chambres du Parlement.

Le Comité étudie le:

DORS/78-662 Règlement de pêche de l'Ontario—Modification

DORS/78-719 Règlement de pêche du Nouveau-Brunswick—Modification

DORS/78-796 Règlement de pêche commerciale du saumon dans le Pacifique—Modification

DORS/79-352 Règlement de pêche du Nouveau-Brunswick—Modification.

Le conseiller du Comité répond aux questions.

Il est convenu,—Que le conseiller du Comité corresponde de nouveau avec le préposé aux textes réglementaires du ministère des Pêches et des Océans concernant certains commentaires formulés par le Comité.

Le coprésident autorise que certaines lettres et observations formulées par le conseiller du Comité soient jointes *in extenso* aux témoignages de la séance d'aujourd'hui.

Il est convenu,—Qu'une séance d'information sur la manière de procéder du Comité en ce qui concerne la révision des textes réglementaires soit prévue pour le mardi soir 20 novembre 1979.